
1

Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Prolećno zasedanje

Plenarna sednica Skupštine
SP-031
Priština, 17, 30 maj i 1, 4 i 5 jun 2018

Z A P I S N I K

Sa plenarne sednice skupštine Republike Kosova održane 17, 30 maja i 1, 4 i 5 jun 2018

Sednicom je predsedavao Kadri Veseli, predsednik Skupštine, dok su mu pomagali
potpredsednici Skupštine Xhavit Halit, Kujtim Shala i Aida Dërguti.

Predsednik je otvorio rad plenarne sednice, na osnovu pripremljenog dnevnog reda od
Predsedništva Skupštine održane 14. maja 2018 godine.

Na početku, Skupština je održala minut ćutanja povodom smrti bivšeg poslanika Skupštine
Republike Kosova Kujtim Paçaku.

Nakon toga predsednik je procesirao razmatranje tačaka dnevnog reda, kao što sledi:

1. Vreme za izjave van dnevnog reda

Izjave van dnevnog rdea  dali su: Hykmete Bajrami, Nait Hasani, Albulena Haxhiu, Faton
Topalli, Time Kadrijaj, Enver Hot i Islam Pacolli, njihove diskusije priložene su transkriptu.

2. Vreme za izjave van dnevnog reda

Poslanik Avdullah Hoti je postavio pitanje ministru unutrašnjih poslova Bejtush Gashi u
vezi zabrinutosti predsednika lokalne zajednice sela Karaçevë e Ulët, opština Kamenica, za
ulazak srpske policije u tom selu.
Ministar Bejtush Gashi odgovorio je na pitanje poslanika.
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Poslanica Ganimete Musliu je postavila pitanje ministarki za prostorno planiranje, Albena
Reshitaj, u vezi isplate za ulazak u Nacionalni park Brezovica.
Ministarka Albena Reshitaj nije bila prisutna na sednici.

Poslanica Besa Baftiu je postavila pitanje ministru zdravstva, Uran Ismaili, u vezi sa
preduzetim postupcima od MZ da državne javne institucije izdaju zdravstveni sertifikat za
kandidate za vozačku dozvolu.
Ministar Uran Ismaili odgovorio je na pitanje poslanice.

Poslanica Time Kadrijaj je postavila pitanje ministru za rad i socijalna pitanja, Skender
Reçica, u vezi nadgledanja među ministarske komisije za utvrđivanje stepena invaliditeta
ratnih invalida.
Ministar Skender Reçica odgovorio je na pitanje poslanice.

Poslanik Haxhi Shala je postavio pitanje ministru za rad i socijalna pitanja, Skender Reçica,
u vezi sa obuhvaćanjem prava radnika, poboljšanju uslova i bezbednosti na poslu u
sektorijalnoj strategiji ovog ministarstva.
Ministar Skender Reçica odgovorio je na pitanje poslanika.

Poslanica Albulena Balaj-Halimaj je postavila pitanje ministru za rad i socijalna pitanja,
Skender Reçica, u vezi sa razvojem politika ovog ministarstva za veće zapošljavanje mladih
i žena.
Ministar Skender Reçica odgovorio je na pitanje poslanice.

Poslanica Arbërie Nagavci je postavila pitanje ministru finansija, Bedri Hamza, u vezi sa
budžetskim planiranjima ovog ministarstva u procesu rebelansa budžeta za 2018 godinu, o
jubilejnim  platama penzionisanih nastavnika .
Ministar Bedri Hamza odgovorio je na pitanje poslanice.

Poslanik Enver Hoti je postavio pitanje ministru za finansije, Bedri Hamza, u vezi sa
transferom opštinskih inspektora u Agenciji za hranu i veterinarstvo.
Ministar Bedri Hamza odgovorio je na pitanje poslanika.

Poslanik Arbër Rexhaj je postavio pitanje ministru za unutrašnje polove, Bejtush Gashi, u
vezi sa postojanjem podeljenih sekcija u Zatvoru Dubrava i ostalih zatvora za zatvorenike
romske, aškajlsijke i egipćanske zajednice.
Ministar pravde Abelard Tahiri odgovorio je na pitanje poslanika.

Poslanica Albulena Haxhiu je postavila pitanje ministru za pravdu, Abelard Tahiri, u vezi
sa ne donošenjem podzakonskih akata za sprovođenje člana 221. Zakona o izvršenju
krivičnih sankcija.
Ministar Abelard Tahiri odgovorio je na pitanje poslanice.
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Poslanik Salih Zyba je postavio pitanje ministru za finansije, Bedri Hamza, u vezi sa
izveštavanja medija da inspektori MT u opština Severna Mitrovica, primaju plate, a ne rade.
Ministar Bedri Hamza odgovorio je na pitanje poslanika.

Poslanik Sami Kurteshi je postavio pitanje ministru pravde, Abelard Tahiri, u vezi sa
informacjom ovog ministarva o zahtevu Osnovnog suda u Prizrenu, upućena Zdravstevnom
centru u Lozani (Švajcarska) u vezi sa zahtevanom ekspertizom povodom smrti Astrit
Deharit.
Ministar Abelard Tahiri odgovorio je na pitanje poslanika.

Poslanica Drita Millaku je postavila pitanje ministru unutrašnjih poslova, Bejtush Gashi, u
vezi sa vraćanjem državljanstva Kosova za Albance iseljene u Turskoj.
Ministar Bejtush Gashi odgovorio je na pitanje poslanice.

Potpredsednica, Aida Dërguti, je postavila pitanje ministru za finansije, Bedri Hamza, da li
je Kosovo apliciralo projektom u Banci za razvoj Evropskog saveta.
Ministar Bedri Hamza odgovorio je na pitanje potpredsednice.

Poslanik Bekim Haxhiu je postavio pitanje ministru infrastrukture, Pal Lekaj, u vezi sa
preduzimanjem postupaka ovog Ministarstva za regulisanje autobuskih satnica niz
magistralnih puteva, kao i o boljoj signalizaciji pešačkih prelaza u urbanim zonama.
Ministar Pal Lekaj nije bio prisutan na sednici.

Poslanik Bekim Haxhiu je postavio pitanje ministru za zdravstvo, Uran Ismaili, u vezi sa
preduzimanjem postupaka ovog ministarstva za snabdevanje lekovima iz esencijalne liste.
Ministar Uran Ismaili nije bio prisutan na sednici.

3. Razmatranje odluke predsednika Republike Kosova za vraćanje Zakona br. 06/L-
016 o trgovačkim društvima

Predsedavajući je informisao poslanike da je funkcionalna Komisija  za ekonomski razvoj
razmatrala Odluku predsednika Republike Kosova za vraćanje zakona br. 06/L-016 o
trgovačkim društvima Skupštini preporučila usvajanje predloga predsednika za brisanje
člana 34. pod stavove: 2.5.1; 2.5.2; 2.5.3 i 2.5.4 Zakona o trgovačkim društvima.

Prvi zamenik predsednika  Komisije za ekonomski razvoj, Dardan Sejdiu, predstavio je i
obrazložio preporuke Komisije.
Nakon toga predsedavajući je otvorio debatu o izveštaju funkcionalne komisije.

U vezi izveštaja funkcionalne komisije , diskutovali su: Mimoza Kusari-Lila, PG LDK;
Memli Krasniqi, PG PDK; Fatmire Kollçaku, PG LVV; Visar Ymeri, PG PSD; Muharrem
Nitaj, PG AAK; Albulena Balaj-Halimaj, PG Nismës Socialdemokrate; Armend Zemaj,
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Sami Kurteshi, Milaim Zeka i potpredsednica Skupštine, Aida Dërguti, njihove diskusije
priložene su transkriptu.

Nakon ovih diskusija predsedavajući je objasnio da posebne procedure predviđene članom
80 (4) Ustava Republike Kosova i člana 61 (5) Poslovnika Skupštine o odlučivanju
Skupštine o zakonu koji je vraćen od strane predsednika , odnosno preporuke funkcionalne
komisije o primedbama predsednika .

Nakon toga predsedavajući je stavio na glasanje predloženu preporuku izveštaja
funkcionalne Komisije o vraćanju Zakona br.  06/L-016 o trgovačkim društvima.

Rezultat glasanja je bio sledeći :

Za ------------------- 28,
Protiv--------------- 32,

Uzdržanih ------------- 7.

Skupština je donela sledeću:

O D L U K U

1. Ne usvaja se preporuka Komisije  za ekonomski razvoj o Odluci predsednika Republike
Kosova br. 461/1, od 04.4.2018 o vraćanju Zakona br. 06/L-016 o trgovačkim društvima

2. Zakon br. 06/L-016 o trgovačkim  društvima ostaje kao što je usvojen u Skupštini
Kosova, dana 15. marta 2018 i smatra se proglašenim.

3. Zakon br. 06/L-016 o trgovačkim društvima i dostavlja se za objavljivanje Službenom
listu Republike Kosova.

4. Prvo razmatranje N/zakona o statusu albanskih prosvetnih radnika Republike
Kosova iz školske godine 1990/91 do 1998/99

Predsednik je poslanike da funkcionalna Komisija za obrazovanje je razmatrala N/zakona o
statusu albanskih prosvetnih radnika Republike Kosova iz školske godine  1990/91 do
1998/99 i Skupštini preporučila usvajanje istog.

Ministar obrazovanja, Shyqiri Bytyqi, je pred poslanicima Skupštine predstavio i obrazložio
sadržaj i strukturu N/zakona . Na kraju, pozvao je poslanike da usvoje ovaj N/zakona.

Nakon toga, predsednik je otvorio debatu o razmatranju u načelu ovog N/zakona.

U vezi gore navedenog N/zakona diskutovali su: Ismajl Kurteshi, funkcionalna Komisija
za obrazovanje; Valentina Bunjaku-Rexhepi, PG LDK; Nezir Çoçaj, PG PDK; Adem
Mikullovci, PG LVV; Dardan Sejdiu, PG PSD; Teuta Haxhiu, PG AAK; Albulena Balaj-
Halimaj, PG Nismës Socialdemokrate; Mufera Srbica-Shinik, PG “6+”; Ismet Beqiri,
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Luljeta Veselaj-Gutaj, Arbërie Nagavci, Rasim Selmanaj, Milaim Zeka, Naser Osmani,
Haxhi Avdyli, Bekim Haxhiu, Sami Kurteshi, Muharrem Nitaj, Armend Zemaj, Mexhide
Mjaku-Topalli, Blerta Deliu-Kodra, Arban Abrashi, Zenun Pajaziti i Vjosa Osmani-Sadriu,
kao i ministar finansija , Bedri Hamza, njihove diskusije priložene su transkriptu.

Predsednik je savio na glasanje usvajanje u načelu N/zakona.

Rezultat glasanja je bio sledeći :
Za------------------- 71,
Protiv --------------- 1,
Uzdržanih ----------- 2.

Skupština je donela sledeću:

O D L U K U

1. Usvaja se u načelu N/zakona br. 06/L-073 o statusu albanskih radnika Republike Kosova
od 1990/91 do 1998/99.

2. Zadužuje se funkcionalna i stalne komisije da u predviđenom roku Poslovnikom
Skupštine razmotre N/zakona i Skupštini podnesu izveštaj sa preporukama.

* * *

Nakon toga poslanik, Naser Osmani, PG LDK, je predložio da se sa dnevnog reda povuču
tri tačke: 5. Prvo razmatranje N/zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 05/L-028 o porezu na
lične dohotke ; 6. Prvo razmatranje N/zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 05/L-029 o
porezu na dohotke korporacija i 7. Prvo razmatranje N/zakona o izmeni i dopuni Zakona
br.05/L-037 o porezu na dodatnu vrednost, n/zakone predložene od PG LDK.

U vezi gore navedenog predloga diskutovao je ministar finansija, Bedri Hamza, njegova
diskusija priložena je transkriptu.

Nakon ovih diskusija, predsednik je konstatovao da se sa dnevnog reda povlače tri gore
naveden n/zakona

* * *

8. Drugo razmatranje N/zakona o glavnom gradu Republike Kosova -Prištini

Predsednik je informisao poslanike da stalne komisije su razmatrale N/zakona o glavnom
gradu i Skupštini preporučile usvajanje sa predloženim amandmanima.

Predsednik funkcionalne Komisije  za javnu administraciju, Nait Hasani, predstavio je i
obrazložio izveštaj sa preporukama.
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U vezo gore navedenog N/zakona diskutovali su: poslanik Arben Gashi, u ime Komisije  za
zakonodavstvo, njegova diskusija priložena je transkriptu.

U vezi ovog N/zakona predloženo je ukupno 12. amandmana.

Skupština je većinom glasova usvojila sledeće amandmane: 1, 2, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11 i 12.

Skupština nije usvojila amandman br. 3.

Nakon toga predsednik je stavio na glasanje tekst n/zakona sa usvojenim amandmanima.

Rezultat glasanja je bio sledeći:

Za ------------------ 66,
Protiv -------------- 0,

Uzdržanih ----------- 1.

Skupština je donela sledeću :
O D L U K U

Usvaja se Zakon br. 06/L-012 o glavnom gradu Republike Kosova-Prištini.

9. Drugo razmatranje N/zakona o zaštiti potrošača

Predsednik je informisao poslanike da parlamentarne komisije su razmatrale N/zakona o
zaštiti potrošača i Skupštini preporučile usvajanje sa predloženim amandmanima.

U ovom N/zakonu predloženo je ukupno 38 amandmana.

Predsednik je stavio na glasanje 38. predloženih amandmana.

Skupština je većinom glasova usvojila amandmane od 1-38.

Predsednik je stavio na glasanje tekst N/zakona sa usvojenim amandmanima.

Rezultat glasanja je bio sledeći :
Za ------------------ 74,
Protiv -------------- 0,
Uzdržanih ---------- 0.

Skupština je donela sledeću:

O D L U K U

Usvaja se Zakon br. 06/L-034 o zaštiti potrošača.
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10. Razmatranje  Nacionalnog programa za sprovođenje Sporazuma  za  stabilizaciju i
pridruživanje  (PKZMSA) 2018-2022

Predsednik je informisao  Skupštinu da je Funkcionalna komisija za evropske integracije,
razmatrala Nacionalni program… i Skupštini je preporučila  njegovo usvajanje.

Predsednica Funkcionalne komisije za evropske integracije, Blerta Deliu-Kodra, je pred
Skupštinom iznela i obrazložila  izveštaj komisije.

U vezi ove tačke dnevnog reda,  voj doprinos su dali sledeći poslanici:  Armend Zemaj, u
ime PG - LDK-a; Fatmire Kollçaku, ime PG - LVV-a; Shqipe Pantina, ime PG - PSD-a;
Ahmet Isufi, ime PG - AAK-a; Milaim Zeka, ime PG - Nisma Socialdemokrate; Avdullah
Hoti, potpredsednik Skupštine,  Xhavit Haliti, Sami Kurteshi, Fatmir Xhelili, Vjosa Osmani-
Sadriu i Blerta Deliu-Kodra. Njihove su diskusije u transkriptu.

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da u izostanku kvoruma za odlučivanje,
procedura glasanja  za ovaj Program se odlaže.

Glasanje o Nacionalnom programu za sprovođenje Sporazuma za stabilizaciju i
pridruživanje 2018 – 2022 je obavljeno dana 30.05.2018. god.

Rezultat glasanja je sledeći:

Za ------------------ 71,
Protiv -------------- 1,
Uzdržanih ---------- 4.

Skupština je donela ovu:
O D L U K U

Usvaja se Nacionalnom programu za sprovođenje Sporazuma za stabilizaciju i pridruživanje
2018 – 2022.

11. Razmatranje Državne strategije o vodama na Kosovu    2017-2036

Predsednik je informisao Skupštinu da je Funkcionalna komisija  za poljoprivredu,
šumarstvo, razvoj sela, životnu sredinu i prostorno planiranje razmatrala je  ovu Državnu
strategiju  i  Skupštini preporučila njegovo usvajanje.

Ministar  Skender Reçica, u ime Vlade je pred Skupštinom izneo i obrazložio ovu Strategiju.
U vezi ove tačke dnevnog reda doprinos su dali sledeći poslanici:  Salih Salihu, u ime
Funkcionalne komisije za poljoprivredu…; u ime PG - PSD-a; Lutfi Zharku, u ime PG -
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LDK-a; Ganimete Musliu, u ime PG - PDK-a; Time Kadrijaj, u ime PG - AAK-a; Enver
Hoti, u ime PG - Nisma Socialdemokrate i Mimoza Kusari Lila. Njihove su diskusije u
transkriptu.
Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da u izostanku kvoruma za odlučivanje,
procedura glasanja  za ovu Strategiju se odlaže.

Glasanje za Državnu Strategiju o vodama na Kosovu   2017-2036 je obavljeno  30.
maja 2018. god.

Rezultat glasanja je sledeći:

Za ------------------ 66,
Protiv -------------- 5,
Uzdržanih ---------- 3.

Skupština je donela ovu:
O D L U K U

Usvaja se Državna strategija  za vode na Kosovu  2017-2036.

12. Razmatranje Akcionog plana  o   biodiversitetu 2016-2020

Predsednik je informisao Skupštinu da je Funkcionalna komisija  za poljoprivredu,
šumarstvo, razvoj sela, životnu sredinu i prostorno planiranje razmatrala je  ovaj Akcioni
plan o biodiversitetu    2016-2020  i  Skupštini preporučila njegovo usvajanje.

Ministar  Skender Reçica, u ime Vlade je pred Skupštinom izneo i obrazložio ovaj Akcioni
plan.

U vezi ove tačke dnevnog reda, svoj doprinos su dali poslanici:  Salih Salihu, u ime
Funkcionalne komisije za poljoprivredu…;  u ime PG - PSD-a; Lutfi Zharku, u ime PG -
LDK-së; Ganimete Musliu, u ime PG - PDK-a; Time Kadrijaj, u ime PG - AAK-a i  Enver
Hoti, u ime PG - Nisma Socialdemokrate.  Njihove su diskusije u transkriptu.

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da u izostanku kvoruma za odlučivanje,
procedura glasanja  za ovog Akcionog plana  se odlaže.

Glasanje o Akcionom planu o Biodiversitetu 2016-2020 je obavljen 30. maja 2018. god.

Rezultat glasanja je sledeći:
Za ------------------ 71,
Protiv -------------- 1,
Uzdržanih ---------- 5.
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Skupština je donela ovu:
O D L U K U

Usvaja se Akcioni plan o biodiversitetu 2016-2020.

13. Razmatranje Godišnjeg izveštaja rada Kancelarije regulatora energetike za 2017.
god.

Predsednik je informisao Skupštinu da je Funkcionalna komisija za ekonomski razvoj…
razmatrala  ovaj Izveštaj i Skupštini preporučuje  njegovo usvajanje.

U vezi ove tačke dnevnog reda, svoj doprinos su dali sledeći poslanici:  Dardan Sejdiu, u
ime Funkcionalne komisije za Ekonomski razvoj…;  Memli Krasniqi, u ime PG - PDK-a;
Arbërie Nagavci, u ime PG - LVV-a; Muharrem Nitaj, u ime PG - AAK-a i Bilall Sherifi,
u ime PG - Nisma Socialdemokrate. Njihove su diskusije u transkriptu.

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da u izostanku kvoruma za odlučivanje,
procedura glasanja  za ovog  Izveštaja   se odlaže.

Glasanje o  Godišnjem izveštaju Kancelarije regulatore energetike za 2017. god. je
obavljeno 30. maja 2018. god.

Rezultat glasanja je sledeći:

Za ------------------ 47,
Protiv -------------- 24,
Uzdržanih ---------- 8.

Skupština je donela ovu:
O D L U K U

Usvaja se Godišnji izveštaj Kancelarije regulatore energetike za 2017. god. sa preporukama
Funkcionalne komisije.

Rad sednice je prekinut u  19:35. časova.
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Sreda,  30. maja 2018. god.
Nastavak plenarne sednice

Predsednik   Kadri Veseli je predsedavao sednicom.

Na početku, poslanik Sami Kurteshi je predložio da se sednica nastavlja  sa diskusijama
određenih tačaka  o kojima  je završena diskusija 17. maja 2018. god. Njegova diskusija je u
transkriptu.

U vezi predloga poslanika Sami Kurteshi, diskutovali su: Predsednik Skupštine, Kadri
Veseli,  Avdullah Hoti, Dardan Sejdiu, Glauk Konjufca, Bilall Sherifi, Memli Krasniqi,
Ahmet Isufi, Duda Balje, Faton Topalli, Teuta Haxhiu, Muharrem Nitaj i potpredsednik
Kujtim Shala.  Njihove su diskusije u transkriptu.

Nakon ovih diskusija, predsednik je izjavio da diskusije o tačkama dnevnog reda, sa
predloga poslanika Kurteshi su okončane 17. maja 2018. god. dok po pitanju ne završenih
tačaka sa ostalih plenarnih sednica, poslanici će biti informisani.

Sednica je nastavila rad sa sledećim tačkama dnevnog reda.

14. Razmatranje Godišnjeg Izveštaja rada Instituta Narodnog advokata za 2017. god.

Predsednik je informisao Skupštinu da je Funkcionalna Komisija za ljudska prava… i
Komisija za budžet i finansije su razmatrale ovaj Izveštaj  i Skupštini preporučuju  njegovo
usvajanje.

Predsednik je otvarao raspravu za razmatranje ovog Izveštaja Narodnog advokata za 2017.
god.

U vezi ove tačke dnevnog reda doprinos su dali sledeći poslanici: Duda Balje, u ime
Funkcionalne komisije za ljudska prava…;  Lumir Abdixhiku u ime Komisije za budžet i
finansije;  Lirije Kajtazi, u ime PG - LDK-a; Mexhide Mjaku-Topalli, u ime PG - PDK-a;
Sami Kurteshi, u ime PG - LVV-a; Frashër Krasniqi, u ime PG - PSD-a;  Teuta Haxhiu, u
ime PG - AAK-a i  Zafir Berisha, u ime PG - Nisma Socialdemokrate.  Njihove su
diskusije u transkriptu.

Nakon diskusija, predsednik je rekao  da Izveštaj  Narodnog advokata, diskusije poslanika  i
glasanje o Izveštaju  će se nastaviti  na nekoj od narednih sednica.

15. Razmatranje  Godišnjeg izveštaja rada Agencije za besplatnu pravnu pomoć za
2017. god.
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Predsednik je informisao Skupštinu da su Funkcionalna komisija za zakonodavstvo… i
Komisija za budžet i finansije razmatrale ovaj  Izveštaj i Skupštini preporučuju njegovu
usvajanje.

U vezi ove tačke dnevnog reda svoj doprinos su dali:  Hajdar Beqa, u ime Funkcionalne
komisije za zakonodavstvo…;    Korab Sejdiu, u ime PG - LDK-a; Nezir Çoçaj, u ime PG -
PDK-a; Sami Kurteshi, u ime PG - LVV-a i Frashër Krasniqi, u ime PG - PSD-a, Njihove
su diskusije u transkriptu.

Predsednik je izneo na glasanje ovaj izveštaj.

Rezultat glasanja je sledeći:

Za ----------------- 56,
Protiv -------------- 1,
Uzdržanih ---------- 7.

Skupština je donela ovu:
O D L U K U

Usvaja se Godišnji izveštaj rada Agencije za besplatnu pravnu pomoć, za 2017. god.

16. Predlog parlamentarne grupe  „Alenaca për Ardhmërinë e Kosovës“ za zamenu
članova u parlamentarnim komisijama

Predsednik je informisao Skupštinu u vezi navedenog predloga.

Na predlog PG – AAK-a, Skupština je donela ovu:

O D L U K U

O izmenama i dopunama Odluke br.  06-V-006

I. Odluka br.  06-V-006, od  3. 10. 2017. god. izmeni  i dopuni se kao u nastavku:

1. Poslanica  Donika Kadaj-Bujupi iz PG - AAK-a, se imenuje za člana u
Parlamentarnoj Komisiji za Evropske integracije umesto poslanika   Ahmet Isufi.

2. Poslanik  Ahmet Isufi iz PG - AAK-a, se imenuje za člana u parlamentarnoj
komisiji za budžet i finansije, umesto poslanika  Muharrem Nitaj.
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17. Izbor dva člana Nezavisne komisije za medije

Predsednik je informisao Skupštinu da je Ad – hoc komisija za izbor dva kandidata za
Nezavisnu komisiju za medije je razmatrala nominacije kandidata i Skupštini preporučuje
imenovanje dva od četiri predložena kandidata.

Rasim Selmanaj, predsednik Ad – hoc komisija za izbor dva kandidata za Nezavisnu
komisiju za medije, je pred Skupštinom izneo i obrazložio preporuku Komisije.

Predsednik je zahtevao od parlamentarnih grupa da predlažu po jednog člana u Glasačkoj
komisiji za  razvijanje procedura  tajnog glasanja.

Na predlog parlamentarnih grupa, Skupština je izabrala glasačku komisiju u ovom sastavu:

Fidan Rekaliu, PG - LDK,
Andin Hoti, PG - PDK,
Salih Zyba, PG - LVV,
Driton Çaushi, PG - PSD,
Rasim Selmanaj, PG - AAK,
Adem Hoxha, PG –Srpska lista, i
Bahrim Šabani, PG - “6+”.

Predsednik je pozvao članove glasačke komisije  da počnu sa procedurama tajnog glasanja i
počeo sa prozivkom poslanika za glasanje.

Nakon procedure tajnog glasanja, u ime glasačke Komisije, rezultat glasanja za izbor  dva
člana Nezavisne Komisije za medije je izneo poslanik Andin Hoti.

Rezultat glasanja je sledeći:

- Glasalo je 83 poslanika.
- Nevažećih je bilo  4 glasova.

Glasovi za kandidate su bili sledeći:

1. Muja Ferati ------- 46 glasa,
2. Jeton Mehmeti ---- 35 glasa,
3. Anita Muriqi ------ 38 glasa,
4. Adem Lushaj ------ 21 glasa.

Predsednik je konstatovao da na osnovu rezultata glasanja, jedino kandidat Muja Ferati
dobio potreban broj glasova  i izabran je  za člana  Nezavisne komisije za medije, dok za
naredni položaj mora se odvijati  drugi krug glasanja sa dva kandidata koji su dobili najviše
glasova, a to su, Anita Muriqi i  Jeton Mehmeti.
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U nastavku , predsednik je počeo sa prozivkom  za  drugi krug glasanja.
Nakon odvijanja procedure tajnog glasanja u drugom krugu, u ime glasačke komisije
rezultat glasanja je proglasio poslanik Andin Hoti.

Rezultat glasanja je sledeći:

- glasalo je  88 poslanika.
- nevažećih je  4 glasova.

Glasovi za kandidate su bili sledeći:

1. Anita Muriqi -------- 51 glas,
2. Jeton Mehmeti -------33 glasova.

Predsednik je konstatovao da na osnovu rezultata  drugog kruga glasanja, kandidat Anita
Muriqi je dobila  potreban broj glasova  i izabrana je  za člana  Nezavisne komisije za
medije.

18. Predlog rezolucije  za ukidanje Rominga između Republike Kosova i Republike
Albanije

Predsednik je informisao Skupštinu da je poslanik  Dardan Molliqaj, uz podršku 11. ostalih
poslanika je predložio  Rezoluciju za ukidanje Rominga između Republike Kosova i
Republike Albanije.

Poslanik  Dardan Molliqaj je pred Skupštinom izneo i obrazložio predlog Rezolucije.

U vezi ove tačke dnevnog reda, doprinos su dali sledeći poslanici: Mimoza Kusari-Lila, u
ime PG - LDK-a; Memli Krasniqi, u ime PG - PDK-a; Glauk Konjufca, u ime PG - LVV-
a; Dardan Sejdiu, u ime PG - PSD-a; Muharrem Nitaj, u ime PG - AAK-a; Milaim Zeka, u
ime PG - Nisma Socialdemokrate, Islam Pacolli, Armend Zemaj i Hajdar Beqa, kao i
zamenik premijera,  Enver Hoxhaj, Njihove su diskusije u transkriptu.

Nakon diskusija, poslanik Dardan Molliqaj je dao dodatna objašnjenja  u vezi  Predloga
Rezolucije i pročitao  predloženi tekst.

Nakon toga, predsednik je izneo na glasanje Predlog Rezolucije za ukidanje Rominga
između Republike Kosova i Republike Albanije.

Rezultat glasanja je sledeći:

Za ----------------- 69,
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Protiv -------------- 0,
Uzdržanih ---------- 1.

Skupština je usvojila ovu:

R E Z O L U C I J U
Za ukidanje roaminga između Republike Kosova i Republike Albanije

1. Vlada Republike Kosova,  u sklopu ekonomskog integrisanja, sa Vladom Republike
Albanije započne procedure za postizanje sporazuma  za ukidanje  tarifa  roaminga
mobilne telefonije  između građana  obe respektivne zemlje.

2. Da se osniva zajednička Komisija Skupština – Vlada za početak pregovora  za
totalno eliminisanje tarifa  roaminga između Kosova i Albanije. Članovi iz
Skupštine, deo ove Komisije su predstavnici  svake parlamentarne grupe  aktuelnog
saziva.

3. Regulativni organ elektronskih i poštanskih komunikacija Kosova i  Regulativni
organ elektronskih i poštanskih komunikacija Albanije vodiće računa  o sprovođenju
ovog sporazuma.

4. Da se produbi saradnja u oblasti  elektronskih komunikacija sa posebnim naglaskom
u razmenu saobraćaja direktnog interneta  kroz  čvorove razmene interneta (Internet
Exchange Point -IXP) obe zemlje.

5. Zajednička će Komisija  izveštavati na Skupštinu o postizanju sporazuma i
tokovima eliminisanja tarifa, ne kasnije od 2. meseca osvajanja   ove Rezolucije.

19. Predlog Rezolucije za celokupno otvaranje kontrole  ulaza – izlaza  građana
Republike Kosova i  građana Republike Albanije u graničnim prelazima Vërmicë,
Qafë Prush i Qafë Morinë

Predsednik je informisao Skupštinu da je poslanik Skupštinu da je poslanik  Dardan
Molliqaj, uz podršku 11. ostalih poslanika je predložio  Rezoluciju za celokupno otvaranje
kontrole  ulaza – izlaza  građana Republike Kosova i  građana Republike Albanije u
graničnim prelazima Vërmicë, Qafë Prush i Qafë Morinë.

Poslanik Molliqaj je pred Skupštinom izneo i obrazložio Predlog Rezolucije.

U vezi ove tačke dnevnog reda svoj doprinos su dali sledeći poslanici:  Hykmete Bajrami, u
ime PG - LDK-a; Zenun Pajaziti, u ime PG - PDK-a; Rexhep Selimi, u ime PG - LVV-a;
Faton Topalli, u ime PG - PSD-a; Muharrem Nitaj, u ime PG - AAK-a; Bilall Sherifi, u
ime PG - Nisma Socialdemokrate, Armend Zemaj, Arben Gashi, Teuta Haxhiu, Milaim
Zeka, Blerta Deliu-Kodra, potpredsednik Skupštine, Kujtim Shala i Bekim Haxhiu, Njihove
su diskusije u transkriptu.
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Nakon diskusija, poslanik Dardan Molliqaj je dao dodatna objašnjenja o Predlogu
Rezolucije i zahtevao od parlamentarnih grupa da  zajedno usklade  Predlog  Rezolucije.

Predsednik je izneo na glasanje  Predlog  Rezolucije.

Rezultat glasanja je sledeći:
Za ----------------- 73,
Protiv -------------- 0,
Uzdržanih ---------- 0.

Skupština je usvojila:

R E Z O L U C I J U
O celokupnom  otvaranju  kontrole  ulaza – izlaza  građana Republike Kosova i  građana
Republike Albanije u graničnim prelazima Vërmicë, Qafë Prush i Qafë Morinë.

1. Skupština Republike Kosova zahteva id Vlade Republike Kosova da započne
neophodne ustavne i zakonske procedure za sklapanje međunarodnog sporazuma za
otvaranje granica za slobodan tok ljudi koji su državljani Republike Kosova Republike
Albanije. Sve potrebne procedure u vezi ovog pitanja da počnu odmah po usvajanju ove
rezolucije.

2. Skupština Republike Kosova podržava bilateralni sporazum  koji ukida obavezu  za
građane obe zemlje za putovanje  ličnim kartama i pasošima, dozvolivši državljanima
obe zemlje da putuju direktno bez prepreka  u kontrolnim graničnim tačkama,
uključujući i kontrolu vozila sa  ograničenom brzinom.

3. Realizacija ove Rezolucije vrši će se uzimajući u obzir  najbolje evropske prakse i
direktive Evropske unije  po tom pitanju.

20.  Parlamentarna rasprava  u vezi  prava radnika i adresiranje nezaposlenosti  u
Republici Kosovu, prema zahtevu Parlamentarne grupe „Lëvizja  Vetëvendosje“

Predsednik  je informisao Skupštinu da je PG – LVV podnela zahtev za parlamentarnu
raspravu  u vezi prava radnika i adresiranje nezaposlenosti  u Republici Kosovu.

Predsedavajući je pozvao poslanika Glauk Konjufca da pred Skupštinom iznosi i obrazlaže
pitanje o čemu je zahtevana parlamentarna rasprava.

Poslanik Glauk Konjufca u ime PG – LVV-a, u svojstvu podnosioca zahteva  je pred
Skupštinom izneo i u celini obrazložio  pitanje o čemu je zahtevana parlamentarna rasprava.
Njegova  diskusija  je potpuna u transkriptu.
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Predsednik je otvarao raspravu po iniciranoj  parlamentarnoj raspravi.

U vezi ove tačke dnevnog reda svoj doprinos su dali:  Predsednik Skupštine, g. Kadri Veseli
i poslanici: Naser Rugova, u ime PG - LDK-a; Xhevahire Izmaku, u ime PG - PDK-a;
Fatmire Kollçaku, u ime PG - LVV-a; Faton Topalli, u ime PG - PSD-a; Time Kadrijaj, u
ime PG - AAK-a; Enver Hoti, u ime PG - Nisma Socialdemokrate, Lumir Abdixhiku,
Bekim Haxhiu, Albin Kurti, Frashër Krasniqi, Shkumbin Demaliaj, Milaim Zeka, Armend
Zemaj, Hajdar Beqa, Arbër Rexhaj, Teuta Haxhiu, Bilall Sherifi, Imet Rrahmani, Mërgim
Lushtaku, Sami Kurteshi, Korab Sejdiu, Luljeta Veseli-Gutaj, Drita Millaku, Salih Zyba,
Muharrem Nitaj, Hykmete Bajrami, Ismajl Kurteshi i  Lutfi Zharku, Njihove su diskusije u
transkriptu.

Nakon rasprave, predsednik je konstatovao izostanak kvoruma za odlučivanje.

Predsednik je u konsultaciji sa predsednicima parlamentarnih grupa prekinuo rad plenarne
sednice u 20:00 časova, dok za nastavak iste će odlučiti Predsedništvo Skupštine.

Glasanje o Predlog-rezoluciji sa Parlamentarne rasprave o pravima radnika i
adresiranju nezaposlenosti u Republici Kosova,  obavljeno je 04. juna 2018. godine.

Rezultat glasanja je bio sledeći:

Za------------------ 67,
Protiv --------------6,
Uzdržani ----------5.

Skupština je većinom glasova usvojila sledeću:

R E Z O L U C I J U

1. Da se ponovo razmotri i dostavi za izmene u Skupštini Republike Kosova, Zakon o radu i
pravni paket koji garantuje bezbednost na radu, prava zaposlenog i sindikalne organizacije u
Republici Kosovo, uključujući u potpunosti zahteve sindikata Kosova i da se sankcioniše
sprovođenje Kolektivnog ugovora.
2. Da se ponovo razmotri i izmeni od strane Vlade Republike Kosovo, odluku o minimalnoj
plati.
3. Da se iniciraju izmene i amandmandovanje zakonodavstva koje reguliše radne odnose za
podsticanje  zapošljavanja žena i devojaka.
4. Da se ubrza rad Komisije za zdravstvo i socijalno staranje u procesiranju Zakona o
društvenom poslovanju.
5. Ministarstvo za rad i socijalno staranje da predstavi detaljan izveštaj o stanju primene
radnih prava i projekta koji je iniciran za subvencionisanje plata i za zapošljavanje jednog
člana porodice u porodicama bez ijednog  zaposlenog.

6. Sprovođenje bez odlaganja Sporazuma sa Republikom Albanijom o ukidanju radne
dozvole za zaposlene iz ove zemlje u skladu sa ovim sporazumom koji se trenutno sprovodi
u Republici Albaniji.
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Petak, 01. juni 2018. godine
Nastavak plenarne sednice

Predsednik je nastavio sa sledećim nedovršenim tačkama od17. i 30. maja 2018. godine.

14. Razmatranje Godišnjeg izveštaja Institucije Narodnog advokata za 2017. godinu

Predsednik je obavestio poslanike da su na plenarnoj sednici održanoj 17. maja 2018.
godine, završene diskusije predstavnika parlamentarnih grupa i predstavljene su preporuke
Funkcionalne komisije za ljudska prava, rodnu ravnopravnost, nestala lica i peticije, kao i
Komisije za  budžet i finansije.

Zatim je pozvao Narodnog advokata da pred poslanicima predstavi Godišnji izveštaj
Institucije Narodnog advokata  za 2017. godinu.

Narodni advokat, g. Hilmi Jashari, pred poslanicima Skupštine, predstavio je i obrazložio
Godišnji izveštaj Institucije Narodnog advokata  za 2017. godinu, čiji je govor dat u
transkriptu.

Zatim je predsedavajući otvorio diskusiju o razmatranju Godišnjeg izveštaja Institucije
Narodnog advokata  za 2017. godinu.

O Izveštaju Institucije Narodnog advokata  za 2017. godinu, diskutovali su poslanici: Sami
Kurteshi, Time Kadrijaj, Duda Balje, Luljeta Veselaj-Gutaj, Fatmire Kollçaku, Teuta
Haxhiu, Blerta Deliu Kodra, Albulena Haxhiu, Muharrem Nitaj, Xhevahire Izmaku, Bekim
Haxhiu i Adem Mikullovci, čije su diskusije date u  transkriptu.

Nakon ovih diskusija, Narodni advokat, g. Hilmi Jashari odgovorio je na pitanja koja su
postavili poslanici tokom diskusija.

Nakon diskusija, predsednik je zaključio da nema kvoruma za donošenje odluka da se
nastavi glasanje Izveštaja Institucije Narodnog advokata  za 2017. godinu, ali isti će se
procesirati drugi dan tokom nastavka plenarne sednice.

Glasanje o Godišnjem izveštaju Institucije Narodnog advokata za 2017. godinu,
obavljeno je 04. juna 2018. godine.

Rezultat glasanja je bio sledeći:

Za------------------ 80,
Protiv --------------7,
Uzdržani ----------3.

Skupština je donela sledeću:
ODLUKU

Usvaja se  Godišnji izveštaj Institucije Narodnog advokata za 2017. godinu.
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Ponedeljak, 04. juni 2018. godine
Nastavak plenarne sednice

Predsednik Skupštine, g. Kadri Veseli  obavestio je poslanike o nastavku plenarne sednice
sa nedovršenim tačkama sa sednice koja je počela 17. maja 2018. godine i  prethodne
sednice održane 17., 18., 20. i 26. aprila, 31. maja i 01. juna 2018. godine.

Nakon obaveštenja od strane Predsednika Skupštine o nastavku plenarne sednice, koja je
započela 17. maja 2018. godine, za reč se javio predsednik PG-LDK, Avdullah Hoti koji je
izrazio nesaglasnost u vezi sa nastavkom sednica, jer za 04. juni 2018. godine predviđena je
samo nova plenarna sednica. Puna diskusija g. Hoti je data u transkriptu.

O pitanju koje je pokrenuo predsednik PG-LDK-a za nastavak sednica sa nedovršenim
tačkama, diskutovali su: predsednik Skupštine, g. Kadri Veseli; potpredsednik Skupštine, g.
Kujtim Shala; Albulena Haxhiu, u ime PG-LVV; Muharrem Nitaj, u ime PG-AAK; Bilall
Sherifi, u ime PG-Socijaldemokratska inicijativa; Memli Krasniqi, u ime PG-PDK; Dardan
Molliqaj, u ime PG-PSD; Saša Milosavljević, u ime PG-Srpska lista; Albert Kinolli, u ime
PG- “6+” i Ahmet Isufi, čije su diskusije date u  transkriptu.

Nakon ovih diskusija, predsednik je izneo na glasanje mociju za nastavak plenarne sednice
započete 17. maja 2018. godine.

Rezultat glasanja je bio sledeći:

Za------------------ 46,
Protiv --------------32,
Uzdržani ----------3.

Skupština je odlučila za nastavak plenarne sednice sa nedovršenim tačkama sa plenarne
sednice, započete 17. maja 2018. godine.

Zatim, predsednik je nastavio sa sledećim nedovršenim tačkama sa plenarne sednice
održane 17. i 30. maja 2018. godine:

21. Parlamentarna rasprava  u vezi sprovođenja  Sporazuma između  Republike
Kosova i Republika Albanije o unifikaciji carinskih punktova  između Republike
Albanije i Republike Kosova, na zahtev poslanika Visar Ymeri, uz podršku 11
poslanika

Predsednik je obavestio poslanike da je poslanik Visar Ymeri uz podršku 11 poslanika,
podneo zahtev za parlamentarnu raspravu u vezi sprovođenja Sporazuma između  Republike
Kosova i Republika Albanije o unifikaciji carinskih punktova  između Republike Albanije i
Republike Kosova.

Zatim je predsedavajući pozvao poslanika Visar Ymeri da predstavi pitanje za koje je
zahtevana parlamentarna rasprava.
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Poslanik Visar Ymeri, u ime predlagača, predstavio je i obrazložio u celini pitanje za koje
je zahtevana parlamentarna rasprava. Diskusija poslanika Visar Ymeri data je u transkriptu.

Zatim je predsednik otvorio diskusije o pitanju za koje je zahtevana parlamentarna rasprava.

O sprovođenju Sporazuma između  Republike Kosova i Republika Albanije o unifikaciji
carinskih punktova između Republike Albanije i Republike Kosova, diskutovali su
poslanici: Lutfi Zharku, u ime PG-LDK; Safete Hadërgjonaj, u ime PG-PDK; Arbër Rexhaj,
u ime PG- LVV; Ahmet Isufi, u ime PG-AAK; Zafir Berisha, u ime PG-Socijaldemokratska
inicijativa, Naser Rugova, Bekim Haxhiu, Muharrem Nitaj i Milaim Zeka, čije su diskusije
date u  transkriptu.

Nakon diskusija, poslanik Visar Ymeri pružio je dodatna objašnjenja sa rasprave i zahtevao
od poslanika da podrže Predlog-rezoluciju koja je predložena za pitanje o kojem se
diskutovalo.

Zatim, predsednik je zaključio da nema kvoruma za donošenje odluka da se nastavi glasanje
o Predlog-rezoluciji koju je predložio poslanik Visar Ymeri.

Glasanje o Predlog-rezoluciji sa Parlamentarne rasprave u vezi sprovođenja
Sporazuma između  Republike Kosova i Republika Albanije o unifikaciji carinskih
punktova  između Republike Albanije i Republike Kosova, obavljeno je 05. juna 2018.
godine.

Rezultat glasanja je bio sledeći:

Za............ 67,
Protiv..........1,
Uzdržani..... 1.

Skupština je većinom glasova usvojila sledeću:

R E Z O L U C I J U

1. Skupština Republike Kosovo zahteva od Vlade Republike Kosova da odmah pokrene
neophodne zakonske procedure za postizanje međunarodnog sporazuma o unifikaciji carina
sa Republikom Albanijom.

2. Skupština Republike Kosovo podržava bilateralni sporazum, koji unificira carine između
dveju respektivnih država.
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22. Parlamentarna rasprava  u vezi zelenog kartona, na zahtev poslanika Faton
Topalli, uz podršku 11 poslanika

Predsedavajući je obavestio poslanike da je poslanik Faton Topalli uz podršku 11 poslanika,
podneo zahtev za parlamentarnu raspravu u vezi zelenog kartona.

Zatim je pozvao poslanika Faton Topalli da predstavi pitanje za koje je zahtevana
parlamentarna rasprava.

Poslanik Faton Topalli, u ime predlagača, predstavio je i obrazložio u celini pitanje za koje
je zahtevana parlamentarna rasprava. Diskusija poslanika Faton Topalli data je u transkriptu

Zatim, predsednik je otvorio parlamentarnu raspravu.

U vezi zelenog kartona, diskutovali su poslanici: Lumir Abdixhiku, u ime PG-LDK;
Mërgim Lushtaku, u ime PG-PDK; Sami Kurteshi, u ime PG-LVV; Salih Salihu, u ime PG-
PSD; Blerim Kuç, u ime PG-AAK; Bilall Sherifi, u ime PG-Socijaldemokratska inicijativa,
Naser Osmani, Korab Sejdiu, Zenun Pajaziti, Adem Mikullovci, Muharrem Nitaj, Milaim
Zeka, Islam Pacolli, Bekim Haxhiu, Ismajl Kurteshi, Armend Zemaj, Safete Hadërgjonaj,
Daut Haradinaj i potpredsednik Skupštine, g. Xhavit Haliti, čije su diskusije date u
transkriptu.

Nakon diskusija, poslanik Faton Topalli pružio je dodatna objašnjenja sa rasprave i zahtevao
od poslanika da podrže Preporuke koje su predložene za pitanje o kojem se diskutovalo.

Zatim, predsednik je zaključio da nema kvoruma za donošenje odluka da se nastavi glasanje
o Preporukama koje je predložio poslanik Faton Topalli.

Glasanje o Preporukama sa parlamentarne rasprave u vezi zelenog kartona,
usaglašene sa drugim parlamentarnim grupama, obavljeno je 05. juna 2018. godine.

Rezultat glasanja je bio sledeći:
Za............. 78,
Protiv..........1,
Uzdržani..... 1.

Skupština je većinom glasova usvojila sledeće:

PREPORUKE

1. Skupština Kosova podržava Komisiju za budžet i finansije kao funkcionalnu komisiju, da
koordinira nadzorne i organizacione korake nadležnih institucija u zemlji, pre svega
Centralne banke Kosova, Kosovskog biroa za osiguranje, Ministarstva unutrašnjih poslova,
Ministarstvo finansija, kako bi se ovo pitanje rešilo u što kraćem roku - ne isključujući
alternativna rešenja do članstva Kosova u Savetu biroa zelenog kartona.
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2. Komisija za budžet i finansije, kao i radne grupe koje iz nje proizilaze, ima obavezu da
koordinira i podeli zadatke relevantnim institucijama u zemlji; kao i da odredi konkretne
postupke u okviru zadataka za svakog aktera.

3. CBK-a u svojoj nadzornoj ulozi nad Kosovskim biroom za osiguranje, da zahteva od
Kosovskog biroa za osiguranje da do 30. juna 2018. godine analizira nivo prima granične
police, kako bi razmotrili mogućnost smanjivanja cene od 01. jula 2018. godine.

4. U roku od mesec dana, Ministarstvo unutrašnjih poslova se obavezuje da izradi Plan
delovanja za smanjenje neregistrovanih vozila koja su u saobraćaju u Republici Kosovo.

5. U tromesečnom periodu, Ministarstvo unutrašnjih poslova da smanji broj neregistrovanih
vozila sa 20% na 5%.

6. Komisija za budžet i finansije, kao i radne grupe koje iz nje izlaze, da najkasnije do 01.
decembra 2018. godine podnesu Skupštini Izveštaj o toku angažovanja svake institucije.
Ako se do tada ne postigne privremeno ili trajno rešenje za zeleni karton, da predstavi
Skupštini finansijske troškove jednostranog priznavanja zelenog kartona – kao i preporuku
za takvo priznavanje.

23. Parlamentarna rasprava u vezi ne povoljnog stanja kosovske omladine, na zahtev
poslanika Fidan Rekaliu, uz podršku 5 poslanika

Predsedavajući je obavestio poslanike da je poslanik Fidan Rekaliu uz podršku 5 poslanika,
podneo zahtev za parlamentarnu raspravu u vezi ne povoljnog stanja kosovske omladine.

On je pozvao poslanika Fidan Rekaliu da predstavi pitanje za koje je zahtevana
parlamentarna rasprava.

Poslanik Fidan Rekaliu, u ime predlagača, predstavio je i obrazložio u celini pitanje za koje
je zahtevana parlamentarna rasprava, kao i predložio da se na kraju rasprave usvoji
Rezolucija o pitanju o kojem se diskutovalo. Diskusija poslanika Fidan Rekaliu data je u
transkriptu

Zatim, predsednik je otvorio parlamentarnu raspravu.

U vezi ne povoljnog stanja kosovske omladine, diskutovali su: Andin Hoti, u ime PG-PDK;
Adem Mikullovci, u ime PG-LVV; Frashër Krasniqi, u ime PG-PSD; Teuta Haxhiu, u ime
PG-AAK; Zafir Berisha, u ime PG-Socijaldemokratska inicijativa, Korab Sejdiu, Evgjeni
Thaçi-Dragusha, Fitore Pacolli-Dalipi, Salih Salihu, Milaim Zeka, Valentina Bunjaku –
Rexhepi, Xhevahire Izmaku, Arbër Rexhaj, Muharrem Nitaj, Bilall Sherifi, Emilija Redžepi,
Nait Hasani, Naser Rugova, Bekim Haxhiu, Drita Millaku, Fisnik Ismaili, Blerim Kuçi,
Islam Pacolli, Armend Zemaj, Mërgim Lushtaku, Fatmire Kollçaku, Ganimete Musliu,
Saranda Bogujevci, Arbërie Nagavci, Xhelal Sveçla, Ismajl Kurteshi, i Nezir Çoçaj,
diskutimet čije su diskusije date u  transkriptu.

Nakon diskusija, predsednik je zaključio da nema kvoruma za donošenje odluka da se
nastavi glasanje o Predlog-rezoluciji koju je predložio poslanik Fidan Rekaliu.
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Zatim, predsednik u konsultaciji sa predsednicima parlamentarnih grupa, odlučio je da se
sutra 05. juna 2018. godine,  pre početka nove plenarne sednice zakazane za 05. juni 2018.
nastavi glasanje o predloženoj Predlog-rezoluciji.

Predsednik je prekinuo rad plenarne sednice u 19:05 časova.

Utorak, 05. juni 2018. godine
Nastavak plenarne sednice

Predsednik  je nastavio sa glasanjem o Predlog-rezoluciji sa parlamentarne rasprave u vezi
ne povoljnog stanja kosovske omladine, koju je predložio poslanik Fidan Rekaliu,
usaglašena  sa ostalim parlamentarnim grupama.

Rezultat glasanja je bio sledeći:

Za............. 73,
Protiv..........0,
Uzdržani.....3.

Skupština je većinom glasova usvojila sledeću:

R E Z O L U C I J U

1. Da se usvoji u što kraćem roku Strategija o omladini i obezbedi sva podrška Vlade
Republike Kosova.

2. Da se realizuje u što kraćem roku izmena i dopuna Zakona br. 03/L-145 o jačanju i
učešću omladine, u toku 2018. godine.

3. Obavezuje se Vlada Kosova da detaljno sprovede Plan delovanja: Povećanje zaposlenosti
omladine 2018-2020.

4. Vlada Kosova da preduzme sve potrebne postupke za stvaranje povoljnih uslova za
zapošljavanje kvalitetnih kadrova u Republici Kosova, kao i  za povratak ‟mozgova”
iseljeništva na Kosovu, u toku 2018. godine.

5. Obavezuje se Vlada Kosova da stvori olakšice za nove preduzetnike.

6. Vlada Kosova da uspostavi poseban program za kategoriju mladih koji nisu zaposleni, ni
u školi ili na obuci, u toku  2018. godine.

7. Da se uspostavi program od Vade Kosova za finansijsku podršku za praktični rad novo
diplomiranih u javnim i privatnim institucijama, da se prizna volonterski rad kao radno
iskustvo i da počne da se sprovodi od strane odgovornih institucija, u toku  2018. godine.
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8. MONT da počne sa reformama usklađivanja obrazovnih planova-programa  sa potrebama
tržišta rada za mlade, kao i stimulisanje deficitarnih smerova dodatnim stipendijama, u toku
2018. godine.

9. Vlada da stvori mehanizme za borbu protiv negativnih pojava mladih na Kosovu, kao što
su: droga, prostitucija, nasilje u školama, alkohol itd. i da stvori mehanizme za njihovu
rehabilitaciju, u toku 2018. godine.

10. MSP, MEI, kao i ostala dotična ministarstva da preduzmu sve neophodne mere da mladi
Kosova budu deo i dobitnici svih programa međunarodne saradnje, posebno programa EU.

11. U svim javnim institucijama da se stvore uslovi za nezavisnost mladih sa ograničenim
sposobnostima.

12. Dotična ministarstva da stvore olakšice u oblasti prodaje usluga (outsourcing) za mlade
preduzetnike.

13. Albanci iz Crne Gore, Preševa, Bujanovca i Medveđe da imaju pravo da studiraju u
javnim univerzitetima pod jednakim uslovima sa kosovskim studentima.

14. Da se sprovede istraživanje od strane Vlade za stvaranje programa podrške mladima za
osnivanje svojih porodica, kao i da se izdvoji dovoljan iznos budžeta za ovu veoma važnu
kategoriju države, u toku 2018. godine.

Predsednik je zaključio rad plenarne sednice 05. juna 2018. godine u 12:00 časova.

Predsednik Skupštine:
Kadri Veseli

Zapisnik  je izradila:
Direkcija za plenarna i  proceduralna pitanja


